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Onderwerp: 

Behandelvoorstel motie 1146

Geachte Statenleden,

In de Statenvergadering van 9 november 2022 heeft u motie 1146 aangenomen: Steun natuur

inclusieve en biologische boeren (Hijink, PvdA). Middels deze brief stellen wij u op de hoogte van ons

behandelvoorstel. 

In motie 1146 ‘Steun natuur inclusieve en biologische boeren’ verzoekt u het college om binnen het

NPLG de transitie naar duurzame en ecologische landbouw gericht op te schalen en te versnellen.

Ook vraagt u om aan de aanbodkant te werken aan betaalbaar en lokaal aanbod van duurzame en

liefst biologische producten. Daarnaast vraagt u in gesprek te gaan met relevante stakeholders over

hoe het aanbod en de vraag naar duurzame, liefst biologische, producten te vergroten.

Naast uw motie, zien we ook op andere plekken een oproep voor een meer duurzame landbouw.

Vanuit het Rijk (NPLG, Actieplan – Groei van biologische productie en consumptie) en Europa (Farm

to Fork) worden er ambities en opgaven geformuleerd voor een duurzamere (biologische en natuur-

inclusieve) landbouw. Ook vanuit de maatschappij klinkt deze oproep (o.a. Caring Farmers,

Boerenraad, MVO Nederland). 

Al geruime tijd zet het college zich daarom in voor de transitie naar een vitaal landbouw- en

voedselsysteem. Meer inzet op duurzame landbouw sluit dan ook goed aan bij onze ambities en

reeds lopende inzet (Hoofdlijnennotitie Vitale Landbouw, Groene Cirkels, Agrarisch natuur- en

landschapsbeheer, Voedselfamilies). In de gebiedsprocessen die lopen vanuit het ZH-PLG werken we

samen met gebiedspartners aan de eerste gebiedsprogramma’s. Op 7 december stuurden we u al

een brief over de Landbouwbijdrage aan het gebiedsprogramma1 , waarin we onder andere aangaven

te verkennen hoe we meer natuur-inclusieve landbouw kunnen stimuleren. Natuur-inclusieve (of

biologische) landbouw zien wij namelijk als een van de perspectieven voor een toekomstbestendige

landbouw. Ondernemers die meer natuur-inclusief willen gaan werken willen we als provincie

ondersteunen. Om te horen hoe we dat het beste kunnen doen, zijn we al met (biologische) boeren

in gesprek. Ook doen we al veel kennis en ervaring op met de weidevogelaanpak, LIFE

All4Biodiversity, Buytenland van Rhoon en de zelfrealisatoren van het NNN in de Krimpenerwaard.

                                                          
1 https://pzh.notubiz.nl/document/12107753/1
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Komende periode werken bouwen we hierop verder en werken we met onze partners het volgende

uit:

1. Uitwerken wat we verstaan onder natuurinclusieve landbouw is en onderzoeken wat de

samenhang is met biologische landbouw, kringlooplandbouw etc. en of het zinvol is hier

onderscheid in te maken.

2. Overzicht van hoe andere provincies en het rijk natuurinclusieve landbouw stimuleren

aan vraag- en aanbodkant en onderzoeken of er mogelijkheden zijn om samen op te

trekken.

3. Cijfers/kaarten/verhalen verzamelen van waar en hoe boeren al bezig zijn met natuur-

inclusieve landbouw.

4. Overzicht organiseren van en voor de partijen die hier mee bezig zijn. Wie zijn zij en wat

leveren zij? Hoe kunnen we dat vervlechten?

5. Samen met spelers uit de praktijk (zowel vraag- als aanbodkant) uitwerken welke

inzet/instrumenten er aanvullend nodig zijn om de transitie naar natuur inclusieve

landbouw te ondersteunen. Aandachtspunten hierin zullen zijn: verdienmodel,

grondbeleid, wet-en regelgeving en kennisontwikkeling.

Tegelijkertijd inventariseren we in de lopende gebiedsprocessen kansen om met natuur-inclusieve

landbouw bij te dragen aan de NPLG-opgaven. Waar mogelijk zullen we afspraken hierover opnemen

in het ZH-PLG.

Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.
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